

南臺科技大學 104 學年度第 1 學期課程資訊

課程名稱	物流管理專題
課程編碼	D0Q00201
系所代碼	0D
開課班級	碩專行流一甲
開課教師	邱明琦
學分	3.0
時數	3
上課節次地點	六 5 6 7 教室 T0213
必選修	必修
課程概述	The relationship and interaction between logistics activities, and between logistics and other managerial functions, will be the key lessons to learn. Besides the major topics which was listed in the outline, business visiting will be arranged when possible.
課程目標	<ol style="list-style-type: none"> 1. Building up students the fundamental knowledge and concepts of Business Logistics management. 2. Improving students the ability to realize, analysis and solve the logistics problems of real world company. 3. Developing students the "integrated" point of view while they deal with the logistics and other managerial issues.
課程大綱	<ol style="list-style-type: none"> 1. 物流管理概論 2. 物流管理理論 3. 物流管理策略 4. 物流管理技術 5. 物流管理之債務評估 6. 全球物流管理 7. 物流管理發展趨勢 8. 物流管理個案討論
英文大綱	<ol style="list-style-type: none"> 1. Introduction to logistics management 2. Logistics management theory 3. Logistics management strategy 4. Logistics management technology 5. The evaluation of logistics management 6. Global logistics management 7. The trend of logistics management development 8. The case study logistics for management
教學方式	
評量方法	

指定用書	現代物流管理_物流與供應鏈整合
參考書籍	<ol style="list-style-type: none"> 1.物流與供應鏈管理，張保隆審訂，葉清江、賴明政編著，全華圖書 2.物流與供應鏈管理-理論與實務，何應欽編審，美商麥格羅.希爾(普林斯頓國際有限公司) 3.現代物流管理，林千立 博士審訂,普林斯頓國際有限公司 4.物流與運籌管理,蘇雄義, 華泰文化事業 5.當代物流管理:理論與實務，李宗儒，林正章，周宣光，滄海書局 6.物流管理-原理,方法與實例，張淳智，顏憶茹 7.全球運籌國際物流管理，龍道格，蘇雄義，賈凱傑，華泰文化事業 8.供應鏈與物流管理,郭人介編譯，美商麥格羅.希爾 9.台灣物流年鑑,2005-2014
先修科目	
教學資源	
注意事項	
全程外語授課	0
授課語言 1	華語
授課語言 2	
輔導考照 1	
輔導考照 2	